
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 12. juni 2017 stillet følgende spørgs-

mål nr. 956 (Alm. del) til ældreministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Astrid Krag (S). 

 

Spørgsmål nr. 956:  

”Ministeren bedes oplyse, hvor mange friplejehjem der findes i Danmark efter ser-

vicelovens § 192?” 

 

Svar: 

Det fremgår af § 1 i Bekendtgørelse om plejehjem og beskyttede boliger, at hvis en 

kommune eller en region opsiger driftsaftalen med et plejehjem efter servicelovens  

§ 192, så har plejehjemmet mulighed for at indgå aftale med en eller flere kommuner 

om brug af pladserne. Et plejehjem, som har benyttet denne mulighed, er blevet be-

nævnt et friplejehjem. 

 

Det følger ligeledes af bekendtgørelsen, at muligheden for at drive friplejehjem udløb 

den 1. juli 2017.  Det er således ikke længere muligt at drive friplejehjem.  

 

Det kan oplyses, at de tidligere friplejehjem ofte er blevet ombygget efter lov om al-

mene boliger eller omdannet til friplejeboliger. 
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